

In deze Nieuwsbrief een aankondiging van activiteiten en oproepen aan **jullie**, de lezers:

- Gemeente Groningen trek de Rode lijn!
- 4 september bijeenkomst over hoger beroep tegen de Staat
- Pitch over de aanklacht ExxonMobil omdat ze niet mee willen betalen aan de kosten van sluiting van de gaswinning in Groningen.
- Stop met het gebruik van Microsoft vanwege diens deelname aan apartheid en genocide in Palestina
- Kom naar het FNV Internationaal solidariteitsfestival 20 september

De Goede Zaak is de petitie gestart: **Gemeente Groningen, trek een Rode Lijn voor Gaza**

Wil je de campagne ook ondersteunen? Hoe meer mensen deze campagne steunen, hoe groter de kans dat we winnen.

Doe je met ons mee?

[https://actie.degoedezaak.org/petitions/gemeente-groningen-trek-een-rode-lijn-voor-gaza?utm\\_campaign=blast5262&utm\\_medium=email&utm\\_source=dgz](https://actie.degoedezaak.org/petitions/gemeente-groningen-trek-een-rode-lijn-voor-gaza?utm_campaign=blast5262&utm_medium=email&utm_source=dgz)

#### **4 september bijeenkomst over hoger beroep tegen de Staat**

Op 4 september is er een bijeenkomst in Groningen over het hoger beroep van het proces dat 10 maatschappelijke organisaties waaronder Stichting Groningen-Jabalya hebben aangespannen tegen de Staat vanwege de passieve houding tegenover de genocide in Gaza. Daan de Grefte, senior juridisch medewerker verbonden aan het European Legal Support Center, een van de initiatiefnemers van het proces, zal uitleg geven over de zitting van het hoger beroep dat de dag voor de bijeenkomst op 3 september plaatsvindt in Den Haag. Voorafgaand aan de bespreking van het proces zal een documentaire worden vertoond over het dagelijks leven in Gaza tijdens een genocide.

#### **Programma**

zaal open 19.15 uur

19.30 uur vertoning Film *How to survive a warzone* Een BBC documentaire waarin verschillende

20.45 uur Bespreking betekenis en uitkomst zitting hoger beroep van 3 september met Daan de Grefte. Daan zal ook vragen uit de zaal beantwoorden.

21.30 uur afsluiting (*hieronder meer*)

#### **Pitch over ExxonMobil's verzet tegen de afsluiting van het gasveld in Groningen**

Op woensdag 3 september in het Vakbondshuis van de FNV, Leonard Springerlaan 23, 9727 KB Groningen. De inloop begint om 17:00 uur om elkaar informeel te leren kennen. Van 18:00 tot 20:00 uur willen we het hebben over de campagne.

Zoals jullie waarschijnlijk wel weten klaagt ExxonMobil, mede-eigenaar van de Nederlandse Aardolie Maatschappij (NAM), de Nederlandse staat aan over de afwikkeling van gaswinning

in Groningen. Exxon weigert mee te betalen aan de schadekosten en de versterkingsprojecten in Groningen en wil een hogere compensatie voor de vroegere sluiting van het Groninger gasveld.

Dit alles wordt mogelijk gemaakt door een Investor-to-State-Dispute-Settlement (ISDS) in het internationale handels- en investeringsverdrag Energy Charter Treaty (ECT). Via ISDS kunnen multinationals overheden in de tang nemen door te dreigen met schadeclaims als ze maatregelen doorvoeren die deze bedrijven niet zinnen. ISDS maakt de rijken rijker en houdt beleid voor het publiek belang tegen. *(hieronder meer)*

### **Stop met het gebruik van Microsoft vanwege diens deelname aan apartheid en genocide in Palestina**

In Palestina vinden etnische zuiveringen en een genocide plaats. De realiteit van een bevolkingspolitiek van vernietiging is overduidelijk niet meer te ontkennen. Israëlsche politici hebben het van de kaart vegen van Palestina inmiddels openlijk tot doel gesteld. De internationale rechtsorde wordt door Israël en de Verenigde Staten afgeserveerd, een praktijk die past binnen het globaal zichtbare proces van ontmanteling van democratische stelsels.

De vernietiging van Palestina is in haar uitvoering een grootschalig geavanceerd militair-technologisch project. Zonder de steun van met name de VS zou die in deze vorm niet mogelijk zijn. De Amerikaanse technologiesector, Big Tech, is direct en indirect bij de genocide betrokken. De samenwerking met Israël geeft haar niet alleen financiële winsten en marktinvoel maar biedt ook ruimte voor technologische innovatie met Palestina als proeftuin (1). Dit geldt in het bijzonder voor Microsoft (2).

De deelname van Microsoft aan Israëls apartheidsregime, etnische zuiveringen en genocide bleek onder meer uit onderzoeken van The Guardian (3), de Associated Press (4) en +972 Magazine (5). *(hieronder meer)*

### **Kom naar het Internationale solidariteitsfestival**

**Solidariteit in de praktijk: Ontmoet, Leer en Inspireer**

Op zaterdag 20 september 2025 organiseert de FNV het Internationale Solidariteitsfestival in het karakteristieke Ru Paré in Amsterdam. Samen met bevlogen vakbondsleden en activisten uit binnen- en buitenland wordt het een dag die inspireert, verbindt en aanzet tot actie. Naast inhoudelijke workshops is er ook livemuziek, theater, kunst, lekker eten en een kinderprogramma.

Meld je aan: <https://www.fnv.nl/aanmelden/2025/9/internationale-solidariteitsfestival>  
*(hieronder meer)*

---

### **4 september bijeenkomst over hoger beroep tegen de Staat**

Op 4 september is er een bijeenkomst in Groningen over het hoger beroep van het proces dat 10 maatschappelijke organisaties waaronder Stichting Groningen-Jabalya hebben aangespannen tegen de Staat vanwege de passieve houding tegenover de genocide in Gaza. Daan de Grefte, senior juridisch medewerker verbonden aan het European Legal Support Center, een van de initiatiefnemers van het proces, zal uitleg geven over de zitting van het

hoger beroep dat de dag voor de bijeenkomst op 3 september plaatsvindt in Den Haag. Voorafgaand aan de bespreking van het proces zal een documentaire worden vertoond over het dagelijks leven in Gaza tijdens een genocide.

#### Voorgeschiedenis proces

Een coalitie van Palestijnse en Nederlandse maatschappelijke organisaties, waaronder de stichting Groningen-Jabalya, ging vorig jaar oktober naar de rechter om de Nederlandse staat aan te klagen voor het niet voorkomen van genocide in Gaza en van andere Israëlische schendingen van het internationaal recht.

De belangrijkste eisen van de coalitie zijn:

1. een verbod op de export en doorvoer van wapens, wapenonderdelen en dual-use artikelen naar Israël.
2. een verbod op alle Nederlandse handels- en investeringsrelaties die Israëls illegale bezetting van en nederzettingen in Palestijns gebied in stand helpen houden.

Op 13 december 2024 kwam de rechter met een uitspraak die voor de coalitie niet gunstig was. Op de meeste punten oordeelde de rechter in het voordeel van de staat. Er is dan ook besloten om in hoger beroep te gaan.

#### **Programma 4 september**

zaal open 19.15 uur

19.30 uur vertoning Film *How to survive a warzone* Een BBC documentaire waarin verschillende Gazanen laten zien hoe zij veerkrachtig proberen te overleven tijdens een genocide. De film volgt vier jongeren, Abdullah, Renad, Zakaria, en de oudere Rana. De film geeft een beeld van hun dagelijkse levens, gekenmerkt door luchtaanvallen en pogingen om de normaliteit te behouden, en legt momenten van hoop vast te midden van de verwoesting.

20.30 uur Pauze



20.45 uur Bespreking betekenis en uitkomst zitting hoger beroep van 3 september met Daan de Grefte. Daan zal ook vragen uit de zaal beantwoorden.

21.30 uur afsluiting

**lokatie Groenlinks pand Coehoornsingel 87, Groningen**

toegang gratis maar donatie is welkom

Dit proces kost veel geld dus iedereen die dit wil steunen kan ook financieel bijdragen.



klik daarvoor op de code hieronder

### **Pitch over ExxonMobil's verzet tegen de afsluiting van het gasveld in Groningen**

Op woensdag 3 september in het Vakbondshuis van de FNV, Leonard Springerlaan 23, 9727 KB Groningen. De inloop begint om 17:00 uur om elkaar informeer te leren kennen. Van 18:00 tot 20:00 uur willen we het hebben over de campagne.

Zoals jullie waarschijnlijk wel weten klaagt ExxonMobil, mede-eigenaar van de Nederlandse Aardolie Maatschappij (NAM), de Nederlandse staat aan over de afwikkeling van gaswinning in Groningen. Exxon weigert mee te betalen aan de schadekosten en de versterkingsprojecten in Groningen en wil een hogere compensatie voor de vroegere sluiting van het Groninger gasveld.

Dit alles wordt mogelijk gemaakt door een Investor-to-State-Dispute-Settlement (ISDS) in het internationale handels- en investeringsverdrag Energy Charter Treaty (ECT). Via ISDS kunnen multinationals overheden in de tang nemen door te dreigen met schadeclaims als ze maatregelen doorvoeren die deze bedrijven niet zinnen. ISDS maakt de rijken rijker en houdt beleid voor het publiek belang tegen. De zaak over gaswinning in Groningen toont het schandaal van ISDS aan:

Exxon, dat jarenlang heeft geprofiteerd van gaswinning ten koste van de Groningers, wil nu miljarden zien omdat deze destructieve praktijk is gestopt. Miljarden waar de Groningers indirect aan mee moeten betalen via belastingen. Intussen lopen Groningers nog steeds vast in bureaucratie van de schadeherstel procedures en dreigen de onderhandelingen tussen Exxon en de Nederlandse staat het schadeherstel te beïnvloeden. Bovendien dreigt de zaak een afschrikwekkende werking te hebben op de Nederlandse overheid: er is een kans dat zij uit angst voor nieuwe schadeclaims vergunningen voor nieuwe gaswinning in Nederland toch uitgeeft.

We zijn als Handels Anders! coalitie van plan campagne te voeren op deze zaak. Met deze campagne willen we het schandaal van het herstel in Groningen en de zaak van Exxon onder de aandacht te brengen. Zo willen we ervoor zorgen dat Exxon de druk voelt om met de zaak te stoppen en dat ISDS wordt afgeschaft, zodat dit soort claims nooit meer kan gebeuren en bedrijven als Exxon geen macht meer hebben over ons nationaal beleid. De reden dat ik jullie mail is omdat ik jullie graag wil uitnodigen voor een pitch over deze campagne voor Groningers.

Oproep aan het funderend onderwijs in Nederland

## **Stop met het gebruik van Microsoft vanwege diens deelname aan apartheid en genocide in Palestina**

In Palestina vinden etnische zuiveringen en een genocide plaats. De realiteit van een bevolkingspolitiek van vernietiging is overduidelijk niet meer te ontkennen. Israëlsche politici hebben het van de kaart vegen van Palestina inmiddels openlijk tot doel gesteld. De internationale rechtsorde wordt door Israël en de Verenigde Staten afgeserveerd, een praktijk die past binnen het globaal zichtbare proces van ontmanteling van democratische stelsels.

De vernietiging van Palestina is in haar uitvoering een grootschalig geavanceerd militair-technologisch project. Zonder de steun van met name de VS zou die in deze vorm niet mogelijk zijn. De Amerikaanse technologiesector, Big Tech, is direct en indirect bij de genocide betrokken. De samenwerking met Israël geeft haar niet alleen financiële winsten en marktinvoer maar biedt ook ruimte voor technologische innovatie met Palestina als proeftuin (1). Dit geldt in het bijzonder voor Microsoft (2).

De deelname van Microsoft aan Israëls apartheidsregime, etnische zuiveringen en genocide bleek onder meer uit onderzoeken van The Guardian (3), de Associated Press (4) en +972 Magazine (5). Microsoft is actief in alle belangrijke militaire infrastructuren van Israël. Dit techbedrijf levert niet alleen e-mail en bestandsbeheersystemen, maar faciliteert ook surveillance met camera's bij checkpoints, cloud-computing, tot en met drones en apparatuur ter ondersteuning van soldaten, m.a.w. technologie voor gevechts- en inlichtingenactiviteiten. Een nieuw onderzoek door +972 Magazine, Local Call en The Guardian laat zien dat de beruchte Israëlsche Unit 8200 miljoenen telefoongesprekken verzamelt van Palestijnse burgers op een cloudplatform van Microsoft. Hun data worden ook in Ierland en Nederland verwerkt en de enorme verzamelingen gsm-gesprekken op Azure zijn gebruikt om bombardementsdoelen in Gaza te onderzoeken en identificeren (6). *„De digitale infrastructuur en militaire technologieën die Microsoft levert zijn net zo essentieel voor de instandhouding van Israëls apartheidsstaat en de uitvoering van zijn genocide in Gaza als fysieke muren en munitie“* (7).

Naast het directe militaire partnerschap is Microsoft betrokken bij exploitatie van natuurlijke hulpbronnen en bij illegale operaties op illegaal bezet land, incl. koloniale nederzettingen. Microsoft werkt samen met politie en gevangenis waarin wordt gemarteld en kinderen worden opgesloten, het is actief met investeringen in en overnames van medeplichtige Israëlsche bedrijven (8).

### *Verzet en protest*

Verzet in Palestina tegen de vorming van Israël als etno-nationalistische staat en haar sinds 1948 als staatsdoctrine ontwikkelde apartheidsregime, is er al meer dan honderd jaar (9). Dit verzet heeft wereldwijd solidariteitsbewegingen gekend. De geweldsuitbarsting tegen de gehele bevolking in Gaza na 7 oktober 2023 heeft internationaal een golf van nieuwe protesten teweeggebracht, ook in Nederland, in het begin vooral aangejaagd door studentenbewegingen gericht op het stopzetten van samenwerking tussen eigen universiteiten en Israëlsche. Nederlandse schrijvers stapten op bij de uitgeverij VBK, dat sinds vorig jaar indirect in handen is van de Amerikaanse investeringsmaatschappij KKR dat in Israël investeert (10). En Microsoft-medewerkers lanceerden de campagne No Azure for Apartheid (11). Twee van hen werden ontslagen na een protest tijdens een 50-jarige verjaardagsbijeenkomst van het bedrijf begin april (12). En kortgeleden bezetten tientallen

Microsoft-medewerkers de oostelijke campus van het bedrijf in Redmond, Washington om te protesteren tegen het gebruik van Microsoft-software door het Israëlische leger om operaties in Gaza uit te voeren en het toezicht op Palestijnen mogelijk te maken (13).

### *Funderend onderwijs*

In Nederland maken de meeste scholen in het basis- en voortgezet onderwijs gebruik van Microsoft-producten, met name het online Microsoft 365 en Azure. Een groeiend gebruik van Microsoft-producten in het onderwijs wordt gestimuleerd, vooral door de integratie van nieuwe technologieën zoals AI. Dit grootschalig gebruik van Microsoft heeft haar verleden in de monopoliepositie van MS Windows als besturingssysteem voor computers en MS Office als kantoorapplicatie. Daarbij heeft Microsoft zich in vergelijking met andere tech-giganten als Amazon, Google of Meta altijd sterk met een sociaal imago gepresenteerd. Achter die marketingfaçade schuilt een diepe verwevenheid met de Amerikaanse defensie-industrie en daarmee verbonden innovaties van surveillance-technologie en kunstmatige intelligentie. De intensieve steun van Microsoft aan Israëls vernietigingspolitiek vormt een fundamenteel onderdeel van haar bedrijfsmodel.

### *Werkgevers*

Door de producten van Microsoft aan te schaffen en het bedrijf zo te versterken maakt een school zich medeplichtig aan apartheid, genocide en de ontmanteling van democratie en rechtsstaat. Het is anno 2025 als werkgever in het onderwijs niet uit te leggen hoe deze keus samen kan gaan met de humanistische en pedagogische waarden waar het Nederlands onderwijs voor zegt te staan. Daarnaast is het onverantwoord om die medeplichtigheid aan medewerkers en scholieren op te leggen.

Voor werkgevers moet het als een paal boven water staan dat het Nederlands funderend onderwijs de diensten van Microsoft zo snel mogelijk moet afstoten. Dit is niet onmogelijk, integendeel. Vermijd overstap naar een ander mogelijk medeplichtig bedrijf en kies voor een alternatief dat voldoet aan de waarden van rechtvaardigheid, autonomie en menselijkheid (14). Een uitstekend en vanuit onderwijswaarden verantwoord product is NextCloud (15), een modern, gebruiksvriendelijk open source platform met alle benodigde functionaliteit dat bovendien een passend migratieplan heeft ingericht (16). Verder is er bijvoorbeeld het Zwitserse Proton met het Proton for Business aanbod voor nonprofit organisaties (17). Het besluit tot ingebruikname van een verantwoorde alternatieve online omgeving is de eerste stap om een migratietraject te initiëren.

### *Werknemers*

Geef als werknemer aan dat je het gebruik van Microsoft-producten als bedrijfsmiddel niet accepteert. Beroep je op het recht op verantwoorde arbeidsomstandigheden. Wijs op het werken vanuit de waarden waar het onderwijs voor wil staan.

Inspirerende initiatieven zijn er, zoals de in juni door Sivon gestarte pilot Open Source Program Office (OSPO) voor het onderwijs (18) en de al langer bestaande Coalitie Eerlijk Digitaal Onderwijs (19). Het Deense ministerie voor Digitalisering gaf in juni aan Windows en Microsoft Office te vervangen door Linux en LibreOffice (20).

**Stop met Microsoft, boycot Big Tech, kies voor menswaardige oplossingen!**

### **Noten:**

1. *The Palestine Laboratory - How Israel Exports The Technology Of Occupation Around The World*, Antony Loewenstein, Verso 2023 - <https://antonyloewenstein.com/books/the-palestine-laboratory-how-israel-exports-the-technology-of-occupation-around-the-world/>
2. Microsoft kan als het meest medeplichtige Amerikaanse techbedrijf in Israëls apartheidsregime en genocide worden

- gezien, maar naast Microsoft leveren ook de Amerikaanse bedrijven IBM, HP, Google, Amazon en Cisco essentiële steun aan bewaking en moord. Dit wordt aangetoond in een rapport uit juni 2025 van speciaal VN-rapporteur Francesca Albanese, hier te downloaden: <https://www.ohchr.org/en/documents/country-reports/ahrc5923-economy-occupation-economy-genocide-report-special-rapporteur>
3. *Revealed: Microsoft deepened ties with Israeli military to provide tech support during Gaza war*, The Guardian, 23 januari 2025 - <https://www.theguardian.com/world/2025/jan/23/israeli-military-gaza-war-microsoft> en *A million calls an hour: Israel relying on Microsoft cloud for expansive surveillance of Palestinians*, The Guardian, 6 augustus 2025 - <https://www.theguardian.com/world/2025/aug/06/microsoft-israeli-military-palestinian-phone-calls-cloud>
  4. *AP exposes Big Tech AI systems' direct role in warfare amid Israel's war in Gaza*, Business & Human Rights Resource Centre, 18 februari 2025 - <https://www.business-humanrights.org/en/latest-news/ap-exposes-big-tech-ai-systems-direct-role-in-warfare-amid-israels-war-in-gaza/>
  5. *Leaked documents expose deep ties between Israeli army and Microsoft*, +972 Magazine, 23 januari 2025 - <https://www.972mag.com/microsoft-azure-openai-israeli-army-cloud/>
  6. *'Track Everyone, All the Time' | Microsoft Reportedly Storing Vast Israeli Surveillance Data on Palestinians*, Haaretz, 7 augustus 2025 - <https://www.haaretz.com/israel-news/2025-08-07/ty-article/microsoft-reportedly-storing-vast-israeli-surveillance-data-on-palestinians/00000198-8374-d21c-a5bd-e774e10a0000> en *Dankzij Microsoft bespioneert Israël miljoenen Palestijnen*, De Wereld Morgen, 13 augustus 2025 - <https://www.dewereldmorgen.be/community/dankzij-microsoft-bespioneert-israel-miljoenen-palestijnen/>
  7. *Microsoft en Israël: een innige band*, BDS Nederland, 17 april 2025 - <https://bdsnederland.nl/microsoft-heeft-een-innige-militaire-band-met-israel/>
  8. Idem
  9. *De honderdjarige oorlog tegen Palestina - Een geschiedenis van kolonialisme en verzet*, Rashid Khalidi, De Bezige Bij 2023 - <https://www.debezigebij.nl/boek/de-honderdjarige-oorlog-tegen-palestina/>
  10. *Uitgeversconcern VBK veroordeelt oorlogsmisdaden Gaza na ophef over durfinvesteerder KKR en opstappen schrijvers*, Parool 16 juni 2025 - <https://www.parool.nl/kunst-media/uitgeversconcern-vbk-veroordeelt-oorlogsmisdaden-gaza-na-ophef-over-durfinvesteerder-krk-en-opstappen-schrijvers-b4512e1a/>
  11. *We refuse to be complicit, No Azure for Apartheid* - <https://noazureforapartheid.com/>
  12. *Microsoft Worker Fired for Israel Protest: "Cloud & AI Are the Bombs & Bullets of the 21st Century"*, Democracy Now, 11 april 2025 - [https://www.democracynow.org/2025/4/11/no\\_azure\\_for\\_apartheid](https://www.democracynow.org/2025/4/11/no_azure_for_apartheid)
  13. *Microsoft workers occupy HQ in protest against company's ties to Israeli military*, The Guardian, 20 augustus 2025 - <https://www.theguardian.com/technology/2025/aug/19/microsoft-workers-protest-washington-israel>
  14. *WaardenWijzer*, ontwikkeld door Kennisnet en SURF - <https://www.kennisnet.nl/tools/waardenwijzer/>
  15. *NextCloud Enterprise voor scholen* - <https://nextcloud.com/education/>
  16. *Migrating from Microsoft 365 to Nextcloud Hub 10* - <https://nextcloud.com/blog/webinar/nextcloud-migrating-from-ms365-to-hub-10/>
  17. *Proton for Business* - <https://proton.me/business>
  18. *Schoolbesturen vragen om alternatief voor Big Tech: SIVON start met pilot OSPO voor het onderwijs*, Sivon 19 juni 2025 - <https://sivon.nl/2025/06/sivon-start-met-ospo-voor-het-onderwijs/>
  19. *Coalitie Eerlijk Digital Onderwijs* - <https://eerlijkdigitaalonderwijs.nl/>
  20. *Deens ministerie voor Digitalisering vervangt Microsoft door Linux en LibreOffice*, security NL, 10 juni 2025 - <https://www.security.nl/posting/891593/Deens+ministerie+voor+Digitalisering+vervangt+Microsoft+door+Linux+en+LibreOffice>

## Kom naar het Internationale solidariteitsfestival

Solidariteit in de praktijk: Ontmoet, Leer en Inspireer

Op zaterdag 20 september 2025 organiseert de FNV het Internationale Solidariteitsfestival in het karakteristieke Ru Paré in Amsterdam. Samen met bevlogen vakbondsleden en activisten uit binnen- en buitenland wordt het een dag die inspireert, verbindt en aanzet tot actie. Naast inhoudelijke workshops is er ook livemuziek, theater, kunst, lekker eten en een kinderprogramma.

### FNV's Internationale Solidariteitsfestival 2025!

#### Zaterdag 20 september in Ru Paré in Amsterdam

Op zaterdag 20 september vindt FNV's jaarlijkse Internationale Solidariteitsfestival plaats. Verwacht net als vorig jaar een inspirerend programma vol interactieve workshops, livemuziek, lekker eten, theater, kunst en aansprekende ontmoetingen met vakbondsactivisten van over de hele wereld. Meld je aan: <https://www.fnv.nl/aanmelden/2025/9/internationale-solidariteitsfestival>

#### Programma 2025

We zijn druk bezig achter de schermen, maar we kunnen je alvast een voorproefje geven van wat je te wachten staat. Ook dit jaar bouwen we samen met bevlogen vakbondsleden en activisten uit binnen- en buitenland aan een programma dat inspireert, verbindt en aanzet tot actie. Zie programma: <https://www.fnv.nl/over-de-fnv/wat-we-doen/fnv-grenzeloos-solidair/internationaal-werk-door-fnv-leden/fnv-solidariteitsfestival/solidariteit-in-de-praktijk>